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VÝROČÍ
  

 

     Srpen je pro zaměstnané obvykle 
měsícem dovolených, pro školáky 
posledním měsícem prázdnin, ale pro 
naše muzeum je srpen obvykle měsícem 
horečných příprav, aby vše bylo připraveno 
pro návštěvníky veletrhu Sběratel, který je 
zpravidla v prvních dnech měsíce září.  
     Proto věříme, že naši příznivci i čtenáři 
pochopí, že ne vždy se podaří vydat číslo 
muzejního věstníku včas a hlavně, že se 
nám obzvláště v srpnu nepodaří připravit 
nějaký zajímavý článek a podobně je tomu 
i po veletrhu. Právě letos připravujeme pro 
Vás všechny naše podporovatele, čtenáře 
a zájemce něco nového.  
     Nesmíme však zapomenout, že srpen 
je bohatý na různé události a výročí, která 
by nebylo dobré zapomenout. 
     Tak hned na 1. srpna připadá 180 let 
od zahájení provozu koněspřežní 
železnice Linec-České Budějovice. 
     Na 9. srpna připadá výročí kdy si 
připomeneme 60 let od smrti Hugo 
Vavrečky, československého diplomata, 
ministra, ale zejména jednoho z hlavních 
ředitelů Baťových závodů ve Zlíně, kterým 
se stal před 80 roky.  
     Jen shodou okolností připadá na 
dvanáctého srpna 1922 narození jedné 
osoby, která svého času také pracovala ve 
firmě Baťa. Tato osoba neměla (naštěstí) 
s vedením podniku nic společného a v době 
svého působení u Bati byla na zcela 
opačném konci řetězu velení. Nechceme 
zde hodnotit jeho schopnosti nebo 
pracovní nasazení, ale kdyby byl 
schopným, asi by ve firmě zůstal. Tato 
osoba, ale změnila obor svého působení a 
šla do politiky. V pozdější době se dostal 
k vedení a to dokonce prakticky celého 
státu a milionů lidí. Tou osobou byl Milouš 
Jakeš, bývalý generální tajemník KSČ. 
Paradoxem je, že za jeho vládnutí v čele 
strany dopadly Baťovy závody (tedy Svit, 
národní podnik) až téměř na samé dno. 
Možná, že kdyby byl dobrým ševcem, 
mohl prospět státu více než jako 
neúspěšný generální tajemník.  
     Škoda, že stejný syndrom a pocit, že 
jsou nejlepší mají mnozí naši politici, aniž 
by si uvědomili, že objektivní pohled je to 
co jim stále chybí. Obvykle to zjistí až když 
už s tím nemohou nic dělat a my také ne. 
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    Muzeum cenných papírů se již od roku 2008 každoročně účastní veletrhu 
Sběratel a to nejen svým prodejním stánkem, kde se setkávají sběratelé a 
zájemci o skripofilii, ale také jako vystavovatel unikátních nebo kuriózních 
exponátů z našich sbírek.  
        V letošním roce se kromě Sběratele koná veletrh Investor, který zejména 
v době zájmu o sběratelské předměty jako investiční nástroje přiláká řadu 
zájemců o sbírkové předměty. Historické cenné papíry jsou ve světě již mnoho 
let pevným nástrojem na uložení prostředků a výsledky z aukcí vypovídají, že i 
české cenné papíry patří do této skupiny o čemž se mnozí z Vás mohou i na 
našem stánku přesvědčit. Takže všechny zájemce zveme na výstaviště PVA 
v Letňanech ve dnech 8 – 10. září 2011 na náš stánek č. 505. 
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     Malým ohlédnutím si nyní připomeneme atmosféru 
minulých ročníků a naši účast na veletrzích Sběratel. 
     Jednou za deset let se koná v Praze mezinárodní 
výstava poštovních známek Praga, která je vždy v roce 
končící osmičkou. Posledním takovým rokem byl 2008 
kdy se veletrh Sběratel konal naposledy na výstavišti 
v pražských Holešovicích. 
     Naše muzeum zde mělo velký stánek, kde ke 
skleněné vitríně představovalo zajímavé exponáty, 
tiskové desky a jiné předměty, které za běžných 
okolností nevystavujeme. Současně to byla naše první 
účast na takové sběratelské akci. Vydali jsme katalog 
cenných papírů – pivovary a sladovny a byly vyrobeny   
i číslované černotisky bankovek Kostariky. 
     Bohužel několik týdnů po konání této mimořádné 
akce veletržní palác vyhořel a od té doby se koná 
veletrh v Letňanech. Při této změně došlo jak ke změně 
termínů z druhé poloviny září na jeho začátek, tak          
i změna dnů, která však veletrhu prospěla. 
     V roce 2009 jsme tedy v nových prostorách 
představili akcii firmy Planet Hollywood International, Inc. 
s podpisy slavných herců jako Bruce Willis, Demi Moore 
a dalších. Akcie pochopitelně zaujala řadu návštěvníků. 
     Proto jsme se snažili s veletržní správou připravit na 
další rok opět něco zajímavého. V roce 2010 tak byla 
vystavena nejmenší a největší akcie světa, která si 
našla své zájemce i v několika hlavních televizních 
zpravodajstvích TV Nova a dalších stanic, ale i v něko-
lika novinách a dalších médiích, která o veletrhu 
informovala veřejnost. 

 

     V roce 2011 jsme chtěli navázat na tuto tradici, úspěšných 
exponátů a vybrali jsme téma hologramů. Na tento rok totiž připadlo 
výročí 40 let od udělení Nobelovy ceny za fyziku Dennisu Gaborovi 
za objev holografie, dále uběhlo 30 let od použití prvního hologramu 
na platební kartě a v neposlední řadě 15 let od vzniku hologramu 
s portrétem Viktora Koženého, který se stal naším nejvýznamnějším 
exponátem zapůjčeným na výstavu. Na veletrhu byl tento exponát 
veřejnosti představen vůbec poprvé na světě.  
     Bohužel těsně před zahájením veletrhu došlo k tragické události, 
která celkový mediální zájem veřejnosti posunula jiným směrem. 
Spadlo letadlo s našimi hokejisty a veškerá média se vrhla na tuto 
zprávu a vše co s ní souviselo. Zájem o sběratelství, veletrh, ale         
i Koženého se rázem rozplynul. 
     Za pár dní se bude konat již 15. ročník veletrhu Sběratel a pro nás 
to bude již pátý ročník. Co zajímavého vystavíme letos?. 
     Hlavním heslem je „automobil“, ale to už prozrazujeme moc, 
přijďte se sami podívat. 
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     Veletrh Sběratel bude letos pořádám souběžně s dalšími dvěmi veletrhy a to již 
druhým ročníkem Investora, který je pro investiční příležitosti do sběratelských 
předmětů jako zlaté mince apod. a také samostatný veletrh Minerály a drahé 
kameny. Účelem rozdělení v podstatě jednoho velkého veletrhu je přilákat laickou 
veřejnost na další předměty, pokud si pod slovem Sběratel nedovedou představit 
všechny samostatné obory.  
     Jak přitom všichni návštěvníci dosavadních ročníků vědí, je veletrh opravdu 
velmi rozmanitý. Najdete zde od filatelisty, numismatiky a další obory. Své 
zastoupení zde mají telefonní karty, kalendáříky, svaté obrázky, figurky z Kinder 
vajíček, čokoládové obaly, pivní etikety a tácky, přirozeně pohledy, dopisnice, celý 
obor notafilie (tedy bankovek) a skripofilie – listin a cenných papírů. A také drahé 
kameny, polodrahokamy, minerály apod. 
     Ale dost bylo pozvánek a lákadel, přijďte se podívat a staňte se jedním              
z dvanácti tisíc návštěvníků, kteří za ony tři dny projdou branami veletrhu. 

 

 
 

 
 
 



           
 
 
 
 
 

 

DAS MEDIA, a.s. vydává pro všechny 
milovníky přírody knihy z edice „Šumava“. 
Autorem je Ivo Svoboda, který působil na 
Šumavě jako lesní inženýr a má tak nejen 
bohaté odborné znalosti, ale zejména svůj 
rozsáhlý fotoarchiv a dokumentaci. 
Zatím posledním počinem je obrazová 
publikace „Šumavou vrcholy i údolími“, která je svým 
rozsahem i zpracováním zcela unikátní a potěší každého, 
kdo ocení krásy přírody a celého regionu. 
 

V edici MCP vydávané ve spolupráci s Muzeem cenných 
papírů vyšly zatím dva tituly a to katalog cenných papírů 
z oboru pivovarů a sladoven a příspěvky k dějinám průmyslu 
cukrovarnického ve východních Čechách, 1894. 
 

Všechny tituly najdete   
v knihkupectvích po celé 
ČR a nebo si je můžete 
objednat na naší adrese. 
 

DAS MEDIA, a.s. 
Pod Vilami 13 
140 00  Praha 4 - Nusle   
 

media@das-mcp.cz 
 

 

www.das-mcp.cz 
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